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Bestyrelsesmøde Frederikshavn Gymnasium 

Tirsdag d. 2. februar 2021 kl. 16.00 – 18.00 

Mødet blev afviklet virtuelt 
 

Dato 2. februar 
Referat 
 
Deltagere: Gert G. Nygaard (GN), Christine Lunde (CL), Birgit Hansen (BH), Henrik Pedersen (HP), 
Jakob Johnsen (JJ), Inge Lise Jensen (IL), Michael H. Olesen (Mi), Laura Feld Hessellund (LH), Niels 
Kooij (NK), Thomas Svane Christensen (TS) og Per Høberg (Pe). 
 
Afbud fra:  
 

1.  Godkendelse af dagsorden 
Sagsfremstilling 
 

Der indstilles til, at bestyrelsen godkender mødets dagsorden. Ønsker om 
underpunkter til pkt. 9 kan med fordel meddeles på dette punkt. 

Beslutning 
 

Dagsordnen godkendt. 

 
2.  Underskrivelse af referat fra sidste bestyrelsesmøde 
Sagsfremstilling 
 

Referatet fra sidste møde er godkendt (jf. godkendelsesprocessen).  

Beslutning 
 

Fysisk underskrift på referatet afventer til næste fysiske møde. 

 
3.  Status på corona-nedlukning – herunder fra personale og elevråd 
Sagsfremstilling 
 

Rektor gør status på situationen omkring den aktuelle nedlukning og de 
prioriteringer, der er foretaget og de udfordringer, det giver. 
 
Elevrepræsentanterne og personalerepræsentanterne fortæller, hvad de 
oplever, der rører sig på skolen. Repræsentanterne redegør for 
henholdsvis personalets og elevernes trivsel. 

Beslutning 
 

TS orienterede bestyrelsen om udfordringer og tiltag på gymnasiet i den 
seneste (nedlukkede) måned: 
- Skolens retningslinjer for virtuel undervisning, som er udarbejdet i 
samarbejde mellem ledelse, FU, PR og elevrådet, fungerer godt. 
- Der er lavet en kvalitativ ”temperaturmåling” blandt eleverne, som bl.a. 
udtrykker bekymringer for eksamen og motivationsproblemer under 
coronanedlukningen, men også ros til lærernes håndtering af 
undervisningen. 
- Grundet den langvarige nedlukning har ledelsen besluttet at afkorte de 



 
 

virtuelle skoledage, også i 3g. Lærerne har stor frihed til organiseringen af 
undervisningen, herunder også pausestruktur. 
- I kommunikationen med såvel elever som lærere lægger ledelsen stor 
vægt på, at vi som skole vil fokusere på det vi kan og når – ikke på det, vi 
ikke kan/når. 
- Der er elever, som hver dag møder ind på skolen. Enten fordi de selv har 
bedt om det, eller fordi skolen har vurderet, at det er bedst for dem. 
- Virtuelle happenings for såvel elever som personale fastholdes.  
- I uge 4-5 gennemføres mini-mus (virtuelle trivselssamtaler) med alle 
lærere. 
- Der er lavet tiltag for at forbedre det fysiske arbejdsmiljø på 
hjemmearbejdspladserne. 
 
I forhold til de særligt sårbare elever fremhævedes det, at alle elever bør 
være klar over muligheden for at få hjælp/støtte ved fysisk fremmøde på 
gymnasiet. 
 
Fra elevrepræsentanterne: 
Der har været afholdt et vellykket virtuelt elevrådsmøde i uge 3. Her blev 
den omtalte ”temperaturmåling” bl.a. drøftet med 
klasserepræsentanterne. 
I elevrådet er der bevidsthed om, at der er både ”for og imod” i 
spørgsmålet om afvikling eller aflysning af eksamen 2021. 
Der er opbakning fra elevrådet til lærernes håndtering af den virtuelle 
undervisning, samt skolens beslutning om at afkorte skoledagene i de 
kommende uger. 
 
Fra medarbejderrepræsentanterne: 
Der har været afholdt GL-møde i uge 4 med fokus på nedlukningens 
betydning for det fysiske og psykiske arbejdsmiljø. Efter dialog på SU-
møde i uge 5 er der meldt tiltag ud vedr. det fysiske arbejdsmiljø. 
Der er også gode tiltag og arrangementer på skolen hvad det psykiske 
arbejdsmiljø angår. Bl.a. fremhæves Mini-MUS konceptet som et positivt 
tiltag.  
I TAP-gruppen meldes der om tilfredshed med de nuværende 
mødeordninger (”skiftehold”). IT-afdelingen arbejder bl.a. med nye 
sikkerhedssystemer (GDPR) og implementering af Teams, mens 
pedellerne renoverer lokaler, gulve m.v.  
Det opleves som dejligt, at der er ”luft” til den slags opgaver, som er 
svære at nå i det daglige under normale omstændigheder. 

 
4.  Øget tilskud til de gymnasiale uddannelser på finansloven for 2021 
Sagsfremstilling 
 

Efter vedtagelsen af budget 2021 i bestyrelsen vedtog Folketinget en 
finanslov, der tilførte midler til de gymnasiale uddannelser på 
elevtaxametret. Ledelsen vil under dette punkt fremlægge de foreløbige 
overvejelser og dispositioner, som de tilførte midler giver anledning til.  



 
 

Beslutning 
 

TS fremlagde ledelsens foreløbige overvejelser som følge af, at 
undervisningsministeriet i januar 2021 udmeldte, at det forøgede tilskud 
til ungdomsuddannelserne i 2021 udmøntes direkte på 
undervisningstaxameteret. 
 
Elevoptaget (marts 2021) er meget afgørende for, hvordan økonomien i 
2021 ser ud, og derfor afventes elevoptaget i stx/hf/maritim student før 
en endelig prioritering meldes ud. 
 
Spørgsmålet har kort været drøftet i SU, hvor det blev ønsket at pengene 
primært øremærkes undervisningen. Kurser/efteruddannelse er også et 
område, som ledelsen gerne vil opprioritere. Der var enighed om, at en 
”øremærkning til undervisningen” skal fortolkes bredt. 
Det blev også fremført, at nogle af midlerne måske kunne øremærkes 
forstærket indsats for eleverne (evt. elevgrupper / enkeltelever) frem mod 
eksamen 2021. 

 
 

5.  Strategiproces og bestyrelsens arbejdsgrundlag 2021 (v. CL (bilag 1) og GN) 
Sagsfremstilling 
 

På bestyrelsens seneste møde blev det besluttet, at der skulle arbejdes 
videre med et setup til bestyrelsens forestående strategiproces og 
punkterne under bestyrelsens arbejdsgrundlag for 2021. 
Fra seneste bestyrelsesreferat: 
- En ny strategiproces i bestyrelsen. Der sigtes mod et bestyrelsesseminar i 
foråret 2021.  
- Et afklaringsarbejde i forhold til bestyrelsens fremtidige sammensætning 
(rekruttering, nye kompetencer, ny konstituering etc.). 
- Et arbejde til at frigøre mere udviklingstid i bestyrelsen. 
CL vil under dette punkt redegøre for de foreløbige overvejelser ift. et 
forestående strategiseminar (se bilag 1), der dog forsinkes som følge af 
den nuværende nedlukning. 
GN vil efterfølgende tage de indledende skridt til afklaringsarbejdet i 
forhold til bestyrelsens fremtidige sammensætning. 

Beslutning 
 

CL fremlagde strategigruppens forslag til et program for en strategidag i 
bestyrelsen. Det vurderes ikke sandsynligt at kunne gennemføre 
arrangementet med fysisk fremmøde d. 16/3 som planlagt. Der sigtes 
derfor mod en dato i juni (7. juni 2021 kl. 13-19), alternativt 
august/september. En ”hybridmodel” med en virtuel seance i foråret og 
en fysisk seance senere. 
 
Der var enighed om, at der til strategidagen ønskes en ekstern facilitator, 
så alle i bestyrelsen kan koncentrere sig om indhold og ikke proces. 
Der var enighed om, at en del af programmet skal være ekstern 
inspiration, f.eks. fra et andet dansk udkantsgymnasium, fra 
forskningsmiljøet eller fra en virksomhed med en anden tilgang end den 
traditionelle i undervisningssektoren. 
 



 
 

GN orienterede kort om bestyrelsens sammensætning fra foråret 2022.  
Til den tid har bestyrelsens to eksterne medlemmer (selvsupplering) (JJ og 
CL) siddet i bestyrelsen i hhv. 8 år og 4 år. Ifølge vedtægterne kan man 
sidde i to perioder á 4 år.  
GN bad bestyrelsen overveje en vedtægtsændring, så de to eksterne 
medlemmer udpeges på forskellige tidspunkter. JJ bad bestyrelsen 
overveje, om udpegningen af eksterne medlemmer evt. kunne være for 2 
år i stedet for 4 år. 
Punktet tages op igen på næste møde. Som bilag til mødet udsendes 
vedtægten, samt oversigt over hvor længe de enkelte 
bestyrelsesmedlemmer for nuværende har siddet i bestyrelsen. 

 
6. Status på elevfordeling i Nordjylland 
Sagsfremstilling 
 

Rektor orienterer bestyrelsen om Region Nordjyllands kapacitetsindstilling 
til ministeriet og endvidere orienteres om drøftelsen vedr. det mulige 
politiske samarbejde mellem de nordjyske gymnasier, der kort blev 
præsenteret på sidste bestyrelsesmøde. 

Beslutning 
 

Regionen har godkendt bestyrelsens kapacitetsindstilling for 
Frederikshavn Gymnasium for 2021. Det betyder, at vi kan optage op til 
174 stx-elever og 87 hf elever (inklusive den ”tekniske overkapacitet”). 
 
Enkelte skoler i Aalborgområdet har fået reguleret deres kapacitet. 
 
På seneste rektormøde blev klyngemodellen for Nordjylland drøftet 
yderligere. Forslaget om klyngemodellen faldt og der afventes p.t. et 
muligt forsøg på et nyt aftalepapir. 

 
 

7. Siden sidst – set i forhold til bestyrelsens arbejde (kort orientering) 
Sagsfremstilling 
 

Kort orientering om aktuelle begivenheder fra gymnasiets hverdag siden 
sidste bestyrelsesmøde. Herunder: 

- Virtuel juleafslutning og virtuelt Åbent hus/orienteringsaften 
- Proces ift. røgfri skoletid fra sommer 2021 

Beslutning 
 

TS orienterede kort om skolens udnyttelse af de virtuelle muligheder 
f.eks. i forbindelse med juleafslutning for eleverne, samt virtuelt åbent 
hus for kommende elever. Ledelsen og personalet vurderer, at disse 
arrangementer blev afviklet med god succes. 
Især i forbindelse med virtuelt åbent hus blev der høstet gode erfaringer 
til fremtidigt brug – især i forhold til maritim student, hvor der er store og 
gode perspektiver i virtuelle arrangementer, når nye elever skal hverves. 
 
TS orienterede ligeledes om ændringen af rygeloven, som pr. 31/7 ved lov 
fastlægger krav om en røgfri skoledag.  
På gymnasiet er dialogen med elevrådet og berørte medarbejdere i gang. 
Der tilsigtes ens retningslinjer for alle. 
 



 
 

CL spurgte ind til rekrutteringsindsatsen vedr. maritim student. Mulige 
initiativer og samarbejdsflader drøftes videre af ledelsen & CL. 

 
8. Punkter til næste bestyrelsesmøde 
Sagsfremstilling 
 

Bestyrelsen har under dette punkt mulighed for at bringe bestyrelsens 
samlede ressourcer i spil ift. kommende møde og forberede bestyrelsen 
på forestående punkter. Aktuelt er følgende punkter i spil til mødet i 
marts 2021: 

- Årsrapport 2020 (m. deltagelse af revisor) 
- Status på optagelse 2021 
- Status på strategi 
- Kontinuitet og kompetencer i bestyrelsen 

Beslutning 
 

 Ovenstående punkter kommer på dagsordenen til næste møde. 

 
9. Eventuelt  
Sagsfremstilling 
 

 

Beslutning 
 

Intet til dette punkt 

 
Ref. Pe 


